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 الملخص:
لقد تطورت المصارف الإسلامية و ازداد انتشارها كما تنمى معها إهتمام الباحثين بها، ذلك أنها حققت العديد 

كن أن تحدث لكن رغم ذلك باتت من النتائج الإيجابية وأثبتت في كثير من الأحيان عدم تأثرها بالأزمات المالية التي يم
هذه المصارف تتواجد في بيئات مالية لا تدعم مبادئها التي تقوم عليها إذ أنها تخضع لمكنيزمات النظام المصرفي الذي 
تتواجد فيه وتطبق عليها السلطة النقدية أدوات لا تساعدها في النمو و التطور علاوة على مخالفتها لأسسها، في هذا 

 علىمميزاتها ثم التطرق  علىتطرق إلى البيئة المالية التي تنشط فيها هذه المصارف الإسلامية مع الإشارة البحث يتم ال
 العلاقة مع البنك المركزي والأدوات التي يطبقها مع معرفة مدى ملائمتها و البدائل الممكنة لتعويضها.

 

Abstract : 
The Islamic Banks have developed and go around and almost of researcher increase their care of its, 

because many Islamic Banks cash on good results and don't impressed of financial crisis which are happened 

perhaps, but the problem is these Islamic Banks work in Financial Environment, and this F E don't support 

the principles which the Islamic Banks standing on it; in addition, the Central Bank uses some instruments 

don't help Islamic Banks for growing and getting the welfare. 

We'll try in this study to refer to the importance and characteristics of Financial Environment, and 

illustrate the relationship with the Central Bank, his instruments and the possible alternatives which can 

replace its. 

 


